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Uw kenmerk 

1. Aanleiding ees 
Tijdens het Commissiedebat van 15 november 2022 over Sociaal domein en Bijlage(n) 

Bestuursakkoord BES is door de Kamer aan de staatssecretaris Koninkrijksrelaties 09 

en Digitalisering gevraagd op de hoogte te worden gebracht van de uitkomst van 

het gesprek tussen de pSG, de directeur (ZICN) een delegatie van het 

Bestuurscollege (BC) en de Eilandsraad van Saba. Door middel van de bij deze 

nota gevoegde brief wordt invulling geven aan deze toezegging. 

Aanleiding voor het gesprek was de brief die het BC van Saba op 27 oktober 2022 

heeft gestuurd. In deze brief, die door het BC ook naar de Kamer is gestuurd, 

spreekt het BC haar zorgen uit over het functioneren van de programmadirectie 

ZICN. Op 15 november heeft u een antwoord naar het BC Saba gestuurd. Deze 

brief heeft u ook aan de Tweede Kamer gestuurd (Kamerstuk 36200-IV, nr. 31) 

2. Geadviseerd besluit 
U wordt geadviseerd om de bijsloten brief te ondertekenen en akkoord te gaan 

met het verzenden van de brief aan de Tweede Kamer. 

3. Kernpunten 

In de brief geeft u aan dat het ministerie zich realiseert dat er verbeteringen 
nodig zijn bij het proces rond de medische uitzendingen. Over noodzakelijke 
verbeteringen van dit proces zijn in mei met alle betrokken partijen (de 
ziekenhuizen op Saba, Sint Eustatius en Sint-Maarten en ZJCN) afspraken 
gemaakt. Een belangrijk onderdeel van deze afspraken vormt de “pilot directe 
medische verwijzingen” die afgelopen maandag 21 november 2022 van start is 
gegaan. Kern van deze pilot is dat de huisartsen van Saba en St Eustatius 
voortaan zonder tussenkomst van de medische adviseurs van ZJCN patiënten 
kunnen verwijzen naar het Sint Maarten Medical Center (SMMC). De verwachting 
is dat met behulp van deze pilot het proces rond de medische uitzendingen 
versneld gaat worden. Naast deze pilot zijn er afspraken gemaakt over het 

verbeteren van de communicatie naar de patiënten toe; is het protocol van de 
Medevac verhelderd en zal de verwijsportefeuille worden geactualiseerd. VWS 
heeft tijdens het gesprek aangegeven dat het realiseren van deze afspraken tijd 
kost en dat alle betrokken partijen hard aan de slag zijn om dit mogelijk te 
maken. 
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In reactie op de zorgen van Saba rond het patiëntenvervoer geeft VWS aan dat de 
betrouwbaarheid van dit vervoer voor VWS de eerste prioriteit is. De ervaringen 
met Winair in deze zijn de afgelopen jaren niet goed geweest. Hier waren in het 
verleden veel klachten over van patiënten en van het BC van Saba. Het Ministerie 
van Infrastructuur en Waterstaat voert een verkenning uit naar een openbare 

dienstverlening voor luchtvervoer van passagiers naar Saba en Sint Eustatius. 
VWS zal bekijken in hoeverre (een deel van) het patiëntenvervoer hierbij kan 
aansluiten. Vooruitlopend hierop zal VWS de komende maanden kijken hoe meer 
patiënten met behulp van de reguliere vluchten van Winair vervoerd kunnen 
worden. Maar de inzet van de charters zal voor een deel van patiënten 
noodzakelijk blijven. De oplossing zal zitten in het bepalen van de juiste mix. 

Wat betreft de toegangstijden bij de ziekenhuizen voor specialistische zorg geeft 
VWS aan dit niet eenvoudig te kunnen oplossen, dat lukt ook in Nederland niet. 
Met SMMC probeert ZJCN afspraken te maken over wat redelijke toegangstijden 
zijn. 

4. Toelichting 

a. Draagvlak politiek 

Het gesprek met het BC Saba is constructief verlopen. 

b. Draagvlak maatschappelijk en eenduidige communicatie 

Er is in de lokale pers aandacht aan de brief van Saba besteed. Op 27 oktober 
2022 is een artikel verschenen op www.dossierkoninkrijksrelaties.nl over de brief 
die het BC heeft verzonden. 

Anticiperend op vervolg publiciteit is er een gezamenlijk persbericht opgesteld 
door ZJCN en het BC Saba. 

c. Financiële en personele gevolgen 

n.v.t. 

d. Juridische aspecten haalbaarheid 

n.v.t. 

e. Afstemming (intern, interdepartementaal en met veldpartijen) 

De inhoud van brief is afgestemd met het BC Saba. Het betrof een feitencheck. 

f._ Gevolgen administratieve lasten 

n.v.t. 

g. Toezeggingen 

n.v.t. 

h. Fraudetoets 

n.v.t. 

5. Informatie die niet openbaar gemaakt kan worden 

a. Motivering 
Tot personen herleidbare gegevens zijn onleesbaar gemaakt vanwege de 

bescherming van de persoonlijke levenssfeer. 

Datum 
11 november 2022 
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